
 
 
力学学报    2007 39 (2(中文)): 162-170    ISSN: 0567-7718  CN: 11-2063/O3  

 

论文 扩展功能 

本文信息

 Supporting info

 PDF(1622KB)

 [HTML全文](0KB)

 参考文献

服务与反馈

 把本文推荐给朋友   

 加入我的书架 

 加入引用管理器

 复制索引

 Email Alert 

 文章反馈

 浏览反馈信息

相关信息

  本刊中 包含“三维超音速混合层”
的 相关文章 
本文作者相关文章 

· 钱琳  

· 罗纪生  

带展向曲率的超音速混合层中扰动演化的研究 

钱琳1;罗纪生1

天津大学力学系, 3000721 

收稿日期 2006-4-11   修回日期 2006-9-4   网络版发布日期   2007-3-6   接受日期    

摘要  超音速混合层的流动不稳定性较之亚音速或不可压的混合层大大减弱，为了提高混合效率，通过数值模拟
的方法分别研究了展向曲率、展向速度、来流马赫数等因素对混合效率所起的作用. 计算结果表明：在给定展向
速度的情况下，带有展向曲率的三维混合层，曲率越大三维扰动增长率越大，而且法向的卷起范围也越大. 当展
向曲率不为零时，展向速度的增大也能有效地增强混合能力. 由流场中的高频扰动波产生的涡，在向下游发展过
程中会有破碎、拉伸，低频扰动波没有发现这一现象. 对于有展向曲率和展向速度的混合层，提高来流马赫数
时，流场中最不稳定扰动的增长率仍很大. 因此，这是一种提高混合层混合效率的新途径.  
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A study on disturbances evolution in supersonic mixing layer with spanwise 
curvature

Lin Qian Jisheng Luo

  Abstract
  In order to enhance the mixing efficiency, the effects of spanwise curvature, spanwise velocity and Mach number are 
studied by the method of DNS. When the spanwise velocity is fixed, the larger the spanwise curvature, the larger growth 
rate of the 3-D disturbances will be for the 3-D compressible mixing layer with the spanwise curvature. The increase of 
spanwise velocity can also enhance the ability of blending when the spanwise curvature is not zero. The spanwise vorticity 
produced by high frequency disturbance wave will break down and stretch in the course of evolution but this phenomenon 
is not found in the low frequency disturbance cases. With a high Mach number, the most instable disturbance still has a 
large growth rate for the mixing with spanwise curvature and velocity. Therefore, it is an effective method for enhancing the 
mixing. 
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